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	Вычеты за полет
	Макс. 5 очков
	Flight deduction


	Ограниченный контроль тела и лыж при принятии аэродинамической позы полета
	0.5-2.0
	Limited control of using body and skis in form

ing a (dynamic) flight position

	Нестабильность (ненужные движения рук, потеря контроля тела, согнутые колени, не полностью выпрямленные ноги )
	0.5-1.0
	Unsteadiness (e.g. unnecessary arm movement, body out of control, bended knees, not fully stretched legs)

	Несимметричная и/или несбалансированная позиция рук
	0.5-1.0
	Non-symmetrical  and/or unbalanced arm position

	Несимметричная и/или несбалансированная позиция ног


	0.5-1.0
	Non-symmetrical and|or unbalanced leg position

	Разнонаправленные лыжи и/или несбалансированные движения лыж


	0.5-1.0
	Skis not in same plane and/or unbalanced ski movements



ВЫКАТ
	Вычеты за выкат
	 Макс. 7 очков
	Outrun deduction

	Мелкие недочеты во время фазы выката (небольшие периоды неустойчивости, обе лыжи не касаются плоскостью земли и/или непараллельны, тело не вертикально до начала торможения )
	 0.5-1.5
	Small deficiencies during the outrun phase (minor periods of unsteadiness both skis not set in flat contact to the skiing surface and/or not parallel, not in upright body position before starting the brakephase)

	Большие недостатки в фазе выката (большее визуальное впечатление дисбаланса лыжника, неустойчивость,  плоскость лыж не контактирует с поверхностью выката или лыжи непараллельны), включая отклонения направления движения от линии падения (прямо с трамплина), тело не вертикально поверхности.
	2.0-2.5
	Larger deficiencies during the outrun phase (greater visual impression of skiing balance, unsteadiness, skis not set in flat contact to the skiing surface or not parallel), including deviation from skiing in the direction of the  fall line (straight down the hill), not in upright body position

	Большие недочеты в фазе выката (неустойчивость, риск падения перед или на линии падения. Касание поверхности или лыж одной рукой)
	3.0
	Large deficiencies during the outrun phase (unsteadiness, risk of a fall either before or at the fall line. Touching surface/skis with one hand)

	Потеря баланса и контроля ( прохождение кривой в позиции руки сзади и/или нижней частью тела касание лыж/снега/покрытия. То же самое при прохождении линии падения.
	4.0-5.0
	Loosing balance and control (passing through the transition curve with hands back and/or posterior of the body touching the skis/snow/mats. This will also be applied for passing the fall line in this position)

	Падение до или на линии падения
	7.0
	Fall before or on the fall line.



ПРИЗЕМЛЕНИЕ

	Вычеты за приземление
	Макс 5
	Landing deduction

	Отсутствие попытки сделать телемарк в точке касания горы приземления и отсутствие позы телемарк ( ступни  параллельны) в течение фазы приземления (как единственная ошибка)
	Мин.2.0
	No attempt in establishing a telemark at the point of landing impact and no telemark position (feet remaining parallel) throughout the entire landing phase (as a single fault)

	Недостаточно правильные и гармоничные движения в переходе из фазы полета в фазу приземления.
	0.5-1.0
	Deficiencies in the correct and harmonious movements in the transition from the flight phase through to the landing phase

	Отсутствие хотя бы минимальной телемарк-позиции и согнутые ноги в момент приземления.
	0.5-1.5
	Lack of establishing at least a minimum telemark position and a bended leg position upon landing impact. 

	Недостаточность преобразования приземления в мягкую позицию «телемарк» или минимальный телемарк в конце процедуры приземления (неустойчивость, слишком жесткое или без телемарка, слишком глубокое)
	0.5-1.5
	Deficiencies in encountering the landing pressure with a smooth telemark landing or the enhancement (follow through) a minor telemark position by the end of the landing procedure (unsteadiness, to stiff or without telemark landing too deep)

	 Движения руками для стабилизации устойчивости.
	0.5-1.0
	Unbalance or unsteady arm movement to stabilize overall skiing balance.

	Недостаточность контроля лыж(лыжи непараллельны и расстояние между лыжами больше чем 2 ширины лыж) и/или обе лыжи приземлились плоскостью (на канты)
	0.5-1.0
	Deficiencies in controlling the skis (skis not parallel with distance between the skis greater then two ski width)  and/or both skis not set in flat contact with the skiin surface (on

 edge)


